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  مدیرکل دفتر آموزش متوســطه نظری وزارت آموزش و پرورش گفت: نمره ای که دانش آموز در ترمیم نمره کســب می کند به عنوان ســابقه تحصیلی برای کنکور محاسبه می شود و اصلا در مدرک دیپلم تاثیری 
نخواهد داشت

علمی - آموزشی
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گروه علمی و آموزشی -   شرکت 
استرالیایی استراتژیک المنتس نمونه های 
اولیه باتری خودشارژ شونده ای را ساخته 
که می تواند با رطوبت هوا یا بدن انسان شارژ 
شود. در این باتری از جوهر اکسیدگرافن 

استفاده شده  است.
گرافن در شــکل های مختلف و در 
بســیاری از محصولات کاربــردی مورد 
اســتفاده قرار می گیــرد. در این بین علاقه 
زیادی به استفاده از گرافن در باتری وجود 
دارد. در حال حاضر پیشــرفت باتری های 
گرافنی در هر دو ســطح علمی و تجاری با 
استفاده از مواد گرافن و اکسیدگرافن انجام 

می شود.
یکی از آخرین تحولات به وجود آمده 
مربوط به شــرکت استرالیایی استراتژیک 
 )Strategic Elements( المنتــس 

اســت که با استفاده از جوهرهای مبتنی بر 
اکسیدگرافن باتری خود شارژ شونده تولید 

کرده است.
پیش بینی شده  اســت که این باتری 
می توانــد با تولید بــرق از رطوبت هوا یا 
ســطح پوست، در عرض چند دقیقه خود 
را شــارژ کند. چنین توانایی هایی می تواند 
به طــور قابــل توجهی بر فضــای باتری 

تأثیرگذار باشد.
در مجموع، از یک لیتر جوهر باتری 
می توان برای تولید بیش از ۲۰۰۰ ســلول 

باتری قابل چاپ استفاده کرد.
بر اســاس گزارش ســتاد نانو، این 
پروژه با همکاری CSIRO و دانشــگاه 
نیو ساوث ولز در حال انجام است و هدف 
آن توســعه با اســتفاده از فناوری جوهر 
نانومکعبی شــرکت استراترژیک المنتس 

است.
این جوهــر حافظه نانومکعبی، یک 
جوهر مایع شفاف بوده که حاوی میلیاردها 
ذره مکعبی در اندازه های نانومتری است. 
ایــن فناوری، یــک فناوری کامــلًا قابل 
چاپ بوده که روی بســترهای شیشه ای یا 

پلاستیکی چاپ می شود.
این گروه تحقیقاتــی از این جوهر 
و همچنین اکسیدگرافن استفاده کردند تا 

جوهر باتری اکسیدگرافنی تولید کنند.
در حال حاضر کار روی این باتری ها 
انجام شده است. جوهرهای باتری اکسید 
گرافن در آب پخش شده و روی لایه های 
شیشه ای پوشش داده شده اند. بیش از ۱۰۰ 

سلول باتری تاکنون ساخته شده است.
باتری های تولید شــده تا به امروز در 
کمتر از ســه دقیقه با اســتفاده از بخار آب 

موجود در هوا قادر به شارژ شدن هستند.
از نظر اندازه، ایــن باتری ها از موی 
انسان نازک ترند و ضخامت آنها در حدود 

۱۰-۲۰ میکرون است.
ایــن باتری ها قادرانــد بیش از ۰٫۷ 
ولت در یک ســل تولید کنند، اما محققان 
امیدوارند که طی ۱۲ هفته آینده این رقم به 

بیش از ۳٫۷ ولت افزایش یابد.
در ادامه پژوهشگران قصد دارند این 
فرمولاســیون جوهر را بهینه سازی کنند، 
اندازه باتری هــا را افزایش داده و چندین 
سل باتری را با موفقیت به هم متصل کرده 
و ســطح توان انرژی تولیدی را نیز افزایش 
دهند. در حالی که هنوز این فناوری در حال 
توسعه است، یکی از اصلی ترین زمینه های 
کاربردی که می تواند برای این نوع باتری ها 

متصور بود، اینترنت اشیا است.

توسعهباتریخودشارژشوندهکهبارطوبتهواشارژمیشود

مدیرکل دفتر آموزش متوسطه نظری وزارت آموزش و پرورش:

»ترمیم نمره« فقط یک بار امکان پذیر است و تاثیری 
در معدل دیپلم ندارد

گروه علمی و آموزشی -  »عباس 
سلطانیان« مدیرکل دفتر آموزش متوسطه 
نظــری وزارت آموزش و پرورش درباره 
قابل استناد بودن سوابق تحصیلی در کنکور 
و پذیرش دانشــجو از طریق آن بیان کرد: 
بحث ســوابق تحصیلی موضوعی است 
که در قانون به آن اشــاره شــده و یک امر 
سلیقه ای نیست. سوابق تحصیلی تعریف 
دارد و در قانون شورای سنجش و پذیرش 
مصوبه مجلس شــورای اسلامی سال ۹۲ 
آمده است که شیوه پذیرش دانشجو به سه 

شکل قابل انجام است. 
وی درباره نحوه پذیرش ها توضیح 
داد: پذیرش ها به سه شیوه است؛ اول اینکه 

بر اســاس سوابق تحصیلی باشد، یا اینکه 
هم بر اساس سوابق تحصیلی و هم  آزمون 
عمومی باشــد و یا اینکه بر اساس سوابق 
تحصیلی؛ آزمــون عمومی و اختصاصی 
باشــد که این همان روشی است در حال 

حاضر سازمان سنجش اجرا می کند. 
سلطانیان بیان کرد: در قوانین سابقه 
تحصیلی که در همان قانون سال ۹۲ و هم 
در اصلاحیه قانون مربوط به سال ۹۵ آمده، 
عنوان شده است، تعدادی از دروس دوره 
دوم متوســطه که امتحان آن ها به شــکل 
سراسری و زیر نظر شورای عالی آموزش و 
پرورش به شکل استاندارد برگزار می شود، 

در سوابق تحصیلی موثر خواهند بود. 

مدیرکل دفتر آموزش متوسطه نظری 
وزارت آموزش و پرورش اظهار داشــت: 
مــا از صحت برگــزاری امتحانات نهایی 
اطمینان کامــل داریم و وزارت آموزش و 
پــرورش این امتحانات را به صحیح ترین 

شکل ممکن اجرا می کند. 
وی افــزود: طبق قانــون ما مکلف 
هســتیم کــه ســابقه تحصیلــی برای 
دانش آموزان تولید کنیم. به استناد مصوبه 
شورای عالی آموزش و پرورش، ده عنوان 
درس پایه دوازدهم تجربی و یازده عنوان 
در سایر رشــته ها در شاخه نظری امتحان 
خواهند داد که نتیجه آن بر اساس گواهینامه 

دیپلم به دانش آموزان ارائه می شود. 

ســلطانیان تاکید کــرد: همانطور 
که اشــاره شــد، تولید ســابقه تحصیلی 
دانش آموزان و ارائه آن به سازمان سنجش 
یک تکلیف قانونی است که همواره انجام 
شده است، اما بحث ما این است که سازمان 
ســنجش از این سابقه تحصیلی، به شکل 
تاثیر مثبت استفاده می کند، درحالی که ما 
بارهــا اعلام کردیم نظر وزارت آموزش و 
پرورش این اســت که تاثیر باید به شکل 
قطعی باشــد، اما در هــر صورت قانون و 
مصوبات شــورای سنجش و پذیرش این 

را اعلام کرده و ما هم تمکین می کنیم. 
مدیرکل دفتر آموزش متوسطه نظری 
وزارت آمــوزش و پرورش در خصوص 

نقش ترمیم نمره در سوابق تحصیلی گفت: 
ترمیم نمره بــرای فارغ التحصیلانی که از 
سال ۸۴ به بعد هستند یا همه دانش آموزانی 
که امتحان نهایی داشتند و از سال ۸۴ به بعد 

امتحان دادند، ساری و جاری است. 
او افزود: هر دانش آموزی چه درسی 
را قبول شده باشد، چه تک ماده زده، یعنی 
از تبصره استفاده کرده باشد و اما گواهینامه 
دیپلم داشــته باشــد، می تواند تنها یکبار 
درخواســت ترمیم نمره دهد و در امتحان 
یک درس یا تعدادی از درس ها که خودش 
صلاح می داند در امتحان به شکل داوطلب 

آزاد شرکت  کند. 
ســلطانیان تاکید کرد: این فرصت 

برای تمام دانش آموزان محفوظ است و هر 
دانش آموزی می تواند یکبار از این ظرفیت 
که شــورای عالی آموزش و پرورش برای 
آن تعیین کرده، استفاده کنند. به همین دلیل 
ما نمی توانیم بگوییم اینجا اتفاقات خاصی 
افتاده که باعث می شود، سوابق تحصیلی 
خدشه دار شــود. دانش آموزانی که اقدام 
بــه ترمیم نمره می کنند، اگر در امتحان هم 
نمره بالاتری بگیرند، اصل معدل دیپلم آنها 

تغییری پیدا نمی کند. 
وی بیان کرد: نمره ای که دانش آموز 
در ترمیم نمره کسب می کند به عنوان سابقه 
تحصیلی برای کنکور محاسبه می شود و 
اصلا در مدرک دیپلمی که در اختیار دارد، 

تاثیری نخواهد داشت و فقط به عنوان یک 
سابقه تحصیلی می تواند از آن استفاده کند. 
او در پاســخ به این سوال که شاید به 
دلیل اینکه بعضا سوالات امتحان نهایی لو 
می رود، این نگرانی وجود دارد که اســتناد 
به سوابق تحصیلی عادلانه نباشد؟ گفت: 
ســوالات امتحانات نهایی از دو سال قبل 
تاکنون اصلا لو نرفته و ضوابط و فرآیندی 
که برای سوالات نهایی در نظر گرفته شده، 

بسیار کنترل شده است. 
ســلطانیان تاکید کرد: در همین سال 
۹۹ ضوابط ارسال، تکثیر و انتشار سوالات 
به گونه ای طراحی شــده که اصلا امکان 
لورفتن ســوالات وجود ندارد و ما در این 

زمینه اطمینان خاطر داریم و امسال هم هیچ 
مساله ای نداشتیم. 

مدیرکل دفتر آموزش متوسطه نظری 
وزارت آمــوزش و پرورش در واکنش به 
اینکه یک سری از معلمان گفته اند مدرسه 
به آن ها خبر از برگزاری حضوری کلاس ها 
از بهمن ماه را داده اســت، آیا این موضوع 
صحــت دارد یا خیر؟ گفت: چنین چیزی 
صحت ندارد، ما تابع ضوابطی هستیم که 
ستاد ملی کرونا ابلاغ می کند. ضوابطی که 
توسط ستاد به ما ابلاغ شده به تمام ادارات 
کل هم ارســال می شود. هر تصمیمی که 
ستاد ملی مقابله با کرونا بگیرد ما بر اساس 

آن اقدام خواهیم کرد.
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گروه علمی و آموزشی -   معاون 
آموزشــی وزارت علــوم از اعلام نتایج 
ارزیابــی آموزش مجازی دانشــگاه ها تا 
چند ماه آینــده خبر داد و گفت: در آینده 
بایــد آمــوزش چهره به چهــره در کنار 
آموزش الکترونیکی قرار بگیرد. معتقدیم 
که با بهره گیــری از مزایای هر دو روش 
آموزش، چهره به چهــره و الکترونیکی 
بازدهی بهتری در دانشگاه ها و موسسات 

آموزش عالی می توانیم داشته باشیم.
دکتر علی خاکی صدیق ضمن بیان 
ایــن مطلب درخصوص سیاســت های 
ایــن وزارتخانــه در آموزش های برخط 
و یادگیری ســیار بیان کرد: سیاست کلی 
وزارت علــوم، تحقیقــات و فناوری در 
ارتبــاط با آمــوزش در این مقطع کنونی، 
تقویت، اســتمرار و اســتقرار یادگیری 
الکترونیکی در نظام آموزش عالی است. 
طی ۹ ماه گذشــته، شــاهد بحران شیوع 
ویــروس کرونــا و همه گیــری بیماری 
کووید -۱۹ بودیم که به تبع آن برچســب 
ضرورت آمــوزش به صورت حضوری 
در دانشــگاه ها و موسسات آموزش عالی 

متوقف شد.
معاون آموزشــی وزارت علوم در 
ادامه خاطرنشــان کرد: این وزارتخانه، به 

منظور آنکه آمــوزش حتی در یک روز، 
یک هفته و یک ترم تعطیل نشود به سمت 
آموزش های غیرحضوری با محدودیت 
آموزش یادگیــری الکترونیکی حرکت 
کرد. خوشبختانه دانشگاه ها و موسسات 
آموزش عالی در طول چند ماه گذشــته 
بــه ویژه در اوایل و تا اواخر ترم گذشــته 
فعالیت های خیلی خوبی برای آماده سازی 
زیرســاخت ها و توانمندسازی اعضای 
هیئت علمی و فرهنگ ســازی مناســب 
درخصوص یادگیری الکترونیکی داشتند.
دکتر خاکی صدیق با اشاره به اینکه 
در حال حاضر در نیمســال دومی هستیم 
که با این پدیده روبرو شــده ایم و شــاهد 
آن هستیم که کیفیت آموزش و یادگیری 
الکترونیکی در اکثر موسسه ها و دانشگاه ها 
بهبود پیدا کرده، تصریح کرد: این وضعیت 
نســبت به گذشــته با توجه به تجربیات 
کســب شــده و با کیفیت قابل قبول تری 
پیــش می رود و به نوعی در نظام آموزش 

عالی جا افتاده است.
وی تاکیــد کرد: این پدیــده به ما 
این مســئله را متذکر شــد کــه آموزش 
ســنتی و چهره به چهــره، علی رغم تمام 
توانمندی ها، خصوصیات و ویژگی های 
منحصر به فردی که دارد در شرایط بحران، 

نمی تواند جوابگوی نظام آموزشی باشد. 
ما مجبوریم برای اینکه آموزش در کشور، 
وقفه ای در آن ایجاد نشــود از روش های 
نوین بــه ویژه یادگیری های الکترونیکی 
اســتفاده کنیم. همین طور این تجربه را به 
ما داد که کیفیت آموزش می تواند نسبت 
به آموزش چهره به چهره ارتقاء پیدا کند.

دکتــر خاکی صدیق در ادامه با ابراز 
امیدواری نســبت به اینکــه در آینده به 
ســمت آموزش ترکیبی برویم، گفت: در 
آینده باید آموزش چهره به چهره در کنار 
آموزش الکترونیکی قرار بگیرد. معتقدیم 
که با بهره گیــری از مزایای هر دو روش 
آموزش، چهره به چهــره و الکترونیکی 
بازدهی بهتری در دانشگاه ها و موسسات 
آموزش عالی می توانیم داشــته باشیم. در 
واقع فناوری به کمک اســتادان می آید و 
کمــک می کند تا کیفیت آمــوزش را در 

دوره های آموزش عالی ارتقاء دهند.
وی تصریــح کرد: یکــی از موارد 

خیلــی مهــم در پیرامون 
الکترونیکی،  آموزش های 

فرهنگ ســازی آن و توانمندسازی 
اعضــای هیئــت علمــی و 
کاربران اســت. برای اینکه 
فرهنگ سازی و آموزش داده 

شود، باید توانمندسازی صورت بگیرد. 
از سال گذشته، مجموعه ای از همایش ها 
در دانشگاه های مختلف تدارک دیده شده 
که به جنبه های مختلف این نوع از آموزش 

پرداخته می ود.
دکتــر خاکی صدیق در ادامه با بیان 
اینکه اولین همایش ملی یادگیری ســیار، 
از نظر تا عمل به میزبانی دانشــگاه علامه 
طباطبائی برگزار خواهد شد، اظهار کرد: 
همایــش کنونی کــه در ارتباط با موبایل 
لرنینگ هست یکی از جنبه های خیلی مهم 
این حوزه از روش های نوین آموزشی در 

نظام آموزش عالی اســت 
کــه می تواند بــا گرد هم 
آوردن متخصصان در این 
حوزه و بررسی چالش ها، 
آسیب ها و در عین حال 
مزایــای ایــن کار، به 
استادان و دانشجویان در 

جهت بهره برداری بهتر از موبایل لرینگ 
در نظام آموزشی کمک می کند.

معــاون آموزشــی وزارت علوم 
خاطرنشــان کرد: اگر به بهمن ماه ۱۳۹۸ 
برگردیم تعداد بسیار کمی از دانشگاه های 
مــا آموزش الکترونیکــی را جزو برنامۀ 
رسمی شــان داشــتند. یعنی دانشــجو 

تحت عنــوان دانشــجوی الکترونیکی 
می گرفــت و به صورت الکترونیکی هم 
آموزش می دادند. بعد از شــیوع کرونا و 
در اســفند ۱۳۹۸، طبیعتاً این دانشگاه ها 
خیلی زود توانســتند خودشان را تجهیز 
کنند و برای تمام جامعه دانشــگاهی این 
خدمات را ارائه کنند. دانشگاه های دیگر 
و موسســات آموزش عالــی دیگر هم 
 IT در برخــی از زمینه هــای خوب
برخــوردار بودند. آنها هم خیلی 
سریع توانستند تجهیز کنند 
و به پشتیبانی های فنی 
IT کــه داشــتند 
خیلــی زود به 
سمت آموزش 
الکترونیکی حرکت کردند 
و مقدمات و زیرساخت های خود 

را فراهم کردند.
دکتــر خاکی صدیق با اشــاره 
به اینکه، دانشــگاه ها و موسســات 
دیگــری هــم بودند که متاســفانه از 
نظر زیرســاخت های IT خیلی قوی 
نبودند، تصریح کرد: در آن دانشگاه ها 
و موسســه ها با کمک گروه آموزشی 
الکترونیکی که در ســتاد وزارت علوم 
تشــکیل شــده بود به عنوان یک هاب 

کمک به این دسته از موسسه ها و دانشگاه ها 
وارد عمل شدیم. طبیعتاً برای آنها ورود به 
حوزۀ آموزش های الکترونیکی دشوار بود 
که توســط این کارگروه از دانشگاه های 
بــزرگ برخوردارتر مشــاوره هایی نیز 

گرفتند.
وی بیان کرد: خوشــبختانه در حال 
حاضــر می توان گفت در دانشــگاه های 
دولتی، بیشتر دانشــگاه هایی که ما در آن 
نظــارت کردیم و اطلاعات گرفته شــده 
است، این زیرساخت های حداقلی را در 

حوزه یادگیری الکترونیکی دارند.
 البته بسیاری از دانشگاه های خوب 
ما خیلی فراتــر از حداقل ها کار می کنند 
که می توانیم بگوییم در حد دانشگاه های 
خیلی خوب دنیا آموزش الکترونیکی را 
ارائه می دهند. البته این به این معنا نیست 
که ما مشکلی در این حوزه نداریم، یعنی 
حتی دانشــگاه های خیلــی برخوردار و 
باسابقه هم در حوزه آموزش الکترونیکی 
چون بسیاری از استادان با این مبحث آشنا 

نبودند دچار مشکلاتی شدند.
معاون آموزشی وزارت علوم تاکید 
کرد: همیــن طور نکته خیلــی مهم آن، 
زیرساخت های ارتباطی و شبکه اینترنت 
اســت که در برخی از موارد به خاطر بار 

زیادی که در کل کشــور در اســتفاده از 
اینترنت وجود دارد، اختلال ها و مشکلاتی 
را به وجود می آورد. از این جنبه، بسیاری 
از کارشناسان در دانشگاه ها باید این سامانه 

ها را مدیریت کنند.
دکتر خاکی صدیــق اظهار کرد: در 
بعُد کلان می شــود گفت که وضعیت ما 
در حــوزه آموزش الکترونیکی وضعیت 
قابل قبولی است. طیف های دانشگاهی از 
برخورداری های متفاوتی از این آموزش، 
استفاده می کنند. بعضی ها با کیفیت های 
بسیار خوب این خدمات را ارائه می کنند 
و در برخــی موارد نیز کیفیت در حد قابل 

قبول است.
وی با بیان اینکه به سمت یک نظام 
ارزش ارزشــیابی و نظام دسته بندی و یا 
رتبه بندی مراکز آموزش الکترونیکی پیش 
می رویم، خاطرنشان کرد: در همین زمینه 
شاخص ها استخراج شده اند، امیدواریم 
در چنــد ماه آینده بتوانیم اولین نتایج این 

ارزیابی ها را ارائه کنیم.
 آنجا می شــود با دقت بیشــتر و بر 
اساس شــاخص های علمی بیان بکنیم 
که چه موسســه ها و دانشگاه هایی از چه 
ســطحی و توان آمــوزش الکترونیکی 

برخوردار هستند.
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گــروه علمی و آموزشــی -  آمار 
مصرف سوخت برای خودرویی که ۱۵۳۲ 
کیلوگرم وزن دارد برابر اســت با: در شهر 
۱۰.۲ لیتــر، در بزرگراه 7.۳ لیتر و در حالت 

ترکیبی ۸.7 لیتر.
بــه تازگی تصاویر واقعــی از مزدا ۳ 
ســدان توربو مدل ۲۰۲۱ منتشر شده که در 

ادامه نگاهی بدان خواهیم داشت.
طراحی

مزدا ۳ در جدیدترین نسل و مدل خود 
همچنان یکی از زیباترین سدان های فعال 
در بازار جهانی محسوب می شود. طراحی 
متفــاوت و حجیم این خودرو که کمترین 
میزان وابستگی را به خطوط و ایجاد تفاوت 
سطح در بدنه دارد، موجب شده تا بتوان آنرا 

یک محصول متفاوت 

در نظر گرفت.
در قسمت دماغه نیز طراحان ژاپنی به 
خوبی موفق شده اند تا یک امضا اختصاصی 
برای مزدا برجای بگذارند. عناصر کرومی 
نیــز بر زیبایــی و افزایــش حس لوکس 

محصول کاملا اثر گذار بوده است.
برای این محصول در حالت استاندارد 
رینگ های آلومینیومی ۱۸ اینچی ارائه می 
شود اما در تریم پریمیوم پلاس رینگ های 
برند حرفه ایی بی بی اس پیش روی مشتری 
قرار خواهد گرفت که البته برچسب قیمت 

این تریم به ۴۰ هزار دلار نزدیک می شود.
قیمت پایه مدل توربو از ۲۹۹۰۰ دلار 
کلید می خورد. این عدد برای مدل هاچ بک 

به ۳۰۹۰۰ دلار می رسد.
کابین

این قســمت از مواد باکیفیت شکل 
گرفتــه اما ظاهــری آینده نگر به ســبک 
خودروهای امروزی ندارد. برای پوشــش 
قســمت های مختلف و صندلی ها از چرم 
استفاده شده اســت. از امکانات کابین می 
تــوان به تنظیم ۱۰ جهتــه صندلی راننده با 
حافظه، تنظیم ۴ جهته صندلی سرنشــین 
جلو، سیســتم صوتی از برند حرفه ای بوز 
با ۱۲ اســپیکر، نمایشــگر ۸.۸ اینچی ویژه 
تنظیمات سیستم سرگرمی و دوربین های 
محیطی، پشتیبانی از اپل کارپلی و اندروید 
اوتو، سانروف، دکمه های کنترلی کامل روی 
فرمان، جویستیک کار با نمایشگر اصلی کنار 
زانــوی راننده، ۲ پورت یو اس بی، گرم کن 
صندلی، استارت دکمه ای، سوکت برق ۱۲ 

ولت،  و ... اشاره کرد.
ایمنی

در بخــش ایمنی می تــوان به ترمز 
هوشمند، سنســور پارک عقب، نمایشگر 
رنگی فعال روی شیشــه جلو، 
برف پاکــن جلو با 

قابلیت یخ زدایی، شناسایی علائم ترافیکی 
جــاده، نمایش نقاط کــور دید راننده، قفل 
خــودکار درب ها، کروز کنترل، هشــدار 
خروج از خط و دســتیار حفظ خودرو بین 
خطوط، کنترل پایداری الکترونیکی، دستیار 
حرکت در ســربالایی، شناسایی عابر پیاده، 
نوبــالای اتوماتیک، ایربگ کامل، کمبرند ۳ 
نقطه ای برای تمام صندلی ها، گرم کن آینه 
های کناری، ورود بدون کلید، پاور ویندوز،   

و ... اشاره کرد.
پیشرانه

برای مــدل توربو در این قســمت 
از نمونــه ۲.۵ لیتــری ۴ ســیلندر توربو با 
۲۵۰ اســب بخار خروجی و گشتاور ۳۲۰ 
پوندفوت اســتفاده شده که البته برای ثبت 
رکوردهای مذکور باید از سوخت اکتان-۹۳ 
اســتفاده شود. چنانچه از اکتان-۹۱ استفاده 
شــود، میزان خورجی به ۲۲7 اسب بخار و 

گشتاور به ۳۱۰ پوندفوت کاهش می یابد.
این اعداد برای مدل های غیر توربوی 
مزدای جدید برابر با ۱۸6 اسب بخار و ۱۸6 

پوندفوت گزارش شده است.
مجموعه موتور با جعبه دنده 6 سرعته 
اتوماتیک و ســامانه تمــام چرخ محرک 

هماهنگ شده است.
آمار مصرف سوخت برای خودرویی 
که ۱۵۳۲ کیلوگرم وزن دارد برابر اســت با: 
در شهر ۱۰.۲ لیتر، در بزرگراه 7.۳ لیتر و در 

حالت ترکیبی ۸.7 لیتر.

سدانزیباوقدرتمندژاپنیروانهبازارجهانیمیشود

معاون آموزشی وزارت علوم خبر داد:

مزدا 3 توربو 2021؛


